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Abstract:

By establishing legal mechanisms, the state seeks to achieve legal
security by ensuring the stability and clarity of laws to guarantee the rights of
individuals and entities and to build community confidence in the legal
system, thus contributing to building a state of law. It aims to protect legal
positions and individual rights from manipulation or sudden changes in laws,
thus ensuring the relative stability of laws.

Legal security aims to protect individuals' rights from unlawful
violations or infringements, thereby enhancing confidence in the legal system.
Legislation must be clear and organized, ensure accessibility, and ensure
relative stability. Courts also play a fundamental role in ensuring respect for
and implementation of laws and protecting legal security from any
infringement or violation. Judicial security enhances confidence in the
judiciary and contributes to establishing the rule of law.

Keywords: Legal security - powers - legislative drafting - judicial
interpretation.



Résumé

L'Etat cherche, & travers la mise en place de mécanismes juridiques, &
garantir la sécurité juridique en assurant la stabilité et la clarté des lois, afin de
préserver les droits des individus et des entites, et de renforcer la confiance de
la société dans le systéme juridique. Cela contribue a 1’édification de I’Etat de
droit. L objectif est de protéger les situations juridiques et les droits des
individus contre toute manipulation ou changement soudain des lois,
garantissant ainsi une certaine stabilité législative.

La sécurité juridique vise a protéger les droits des individus contre les
abus ou atteintes illégitimes, ce qui renforce la confiance dans le systéme
juridique. Les textes législatifs doivent étre clairs, bien structurés, accessibles,
tout en assurant une stabilité relative. De plus, les tribunaux jouent un réle
fondamental dans le respect et I'application des lois, ainsi que dans la
protection de la sécurité juridique contre toute atteinte ou dépassement. La
sécuriteé judiciaire, en ce sens, renforce la confiance dans ’autorité judiciaire
et contribue a I’établissement de la primauté du droit.

Mots-clés : sécurité juridique — autorités — rédaction législative —
jurisprudence.



